
Páni poslanci, pani poslankyne, Vážení občania

Nedá mi aby som nereagoval na list adresovaný poslancami Obecného zastupitel'stva mne, ako

aj podl'a mňa neopodstatnené mu rozruchu okolo plánovanej opravy ciest v tomto roku, kde je

zahrnutá oprava cesty aj v časti obce horný koniec - ku krížu. Každoročne od nástupu do funkcie

starostu obce som sa snažil získať finančné prostriedky a vykonať opravu miestnej komunikácie vo

vlastníctve obce v niektorej z piatich časti našej obce. Pri nástupe do funkcie v r. 2007 som mal

zostatok na účte 30.000.-korún. Po vykonaných opatreniach v priebehu roka obec mala na konci roka

2007 cez 250000 korún. Časť uvedených finančných prostriedkov som navrhol vtedajším poslancom

OZ, aby boli použité na opravu ciest, konkrétne na cestu popri obchode ČZ k domu p. Fridrichovej.

Poslanci boli rôznych názorov nakol'ko cesty bolo treba opravovať v celej dedine vo všetkých častiach

obce. Rozhodli alibisticky, ty si starosta, tak si potom vysvetl'uj občanom prečo sa robí práve táto

cesta a nie iná. My budeme mať čisté ruky. A takto to fungovalo celých 12 - rokov v každom OZ. Aj

súčasné OZ každoročne schválilo v rozpočte finančné prostriedky na opravu ciest. Nikdy sa nepýtali

ani nezaujímali na zasadnutí OZ, ktorá cesta sa bude opravovať, hoci urobili v predchádzajúcom

volebnom období poslanci prieskum ciest, ktoré sú najviac poškodené. Rozruch nastal vlani, keď bol

opravený 1 km. cesty do osady u Kuricov. Prečo sa robila táto cesta a nie iná, prečo o tom nevedeli.

Odpoveď bola takáto. Je to obecná cesta vo vlastníctve obce, ktorá je vo vel'mi zlom stave a je

potrebné začať s opravou cesty aj do tejto časti obce nakol'ko žijú aj tu naši občania. A nevedeli ste

preto, lebo ste sa nepýtali a nezaujímali. Schválili ste v rozpočte prostriedky a tým to pre Vás

skončilo. No niektorí poslanci a občania sa o opravu cesty začali zaujímať, písali podnety na Okresnú

prokuratúru v Žiari nad Hronom na Úrad vyšetrovania PZ v Žiari nad Hronom na Úrad pre Verejné

obstarávanie, že som porušil rôzne predpisy a zákony, že som nevykonal verejné obstarávanie. Nič

z toho nie je pravda, čo potvrdili všetky orgány na ktoré boli zaslané podnety. A útoky zo strany

poslancov ako aj občanov na mňa ako starostu obce pokračujú aj v tomto roku. A sú to päť cesty,

ktoré som rozhodol opraviť. Je to cesta na Čiernych Zemiach od štátnej cesty popri pani Kollárovej

Márii po autobusovú zastávku Fridrichová a časť cesty Horný koniec ku krížu. Môžem povedať, že 80

% ciest vobci, tých najdôležitejších, kde žije najviac občanov obce je opravených. Zostávajú cesty

"Žiakoje kút" a cesta do .Záhorcov", kde je potrebné vykonať niekol'ko opráv výtlkov, pričom cesty sú

ešte v pomerne dobrom stave. Preto som sa rozhodol vykonať opravu časti cesty od horného konca

ku krížu. Prečo? Všetci dobre vieme, že najkrajšie a najatraktívnejšie miesto v našej obci je práve pri

kríži v Chlebovej, kde je jedinečný výhl'ad a panoráma na Štiavnické a Kremnické vrchy. Tí čo tam

pravidelne chodia my určite dajú za pravdu. Stretávam sa tu z ľuďmi nielen z našej obce ale zo

širokého okolia, Žiaru nad Hronom, Žarnovice, Handlovej, ktorí prišli autom na bicykli, pešo. Všetci si

nevedia vynachváliť krásne prostredie. I náš vdp. Pán farár mi nie raz povedal, že by bolo potrebné

niečo urobiť, aby sme sem pritiahli čo najviac I'udí. Preto som aj v smere od Obecného úradu ku krížu

dal vyrúbať trninu a kružiny a snažím sa sprejazdniť bývalú cestu, ktorú I'udia a vodiči prestali

používať. Následne náš p. farár keď videl moju snahu dobrej veci pomôcť vybudoval popri čiastočne

opravenej ceste krížovú cestu. Vel'mi dobrá myšlienka. Popri ceste ako aj neďaleko kríža som

rozmiestnillavičky, aby si mali kde občania, návštevníci sadnúť a oddýchnuť. Vybudovaním asfaltovej

cesty sa skultúrni dané prostredie a ul'ahčí prístup k pril'ahlým pozemkom, ale hlavne sa zvel'adí



majetok obce minimálne na 40 rokov. Je pravda že popri ceste ku krížu okrem desiatok iných

vlastníkov pozemkov vlastním pozemok aj ja, kde sa moji synovia rozhodli stavať rodinné domy, ktorý

sa tiež občania tejto obce. Ničím neopodstatnené vyjadrenie hlavného kontrolóra obce, že občania si

domyslia, kto má prospech z tejto cesty uvádzam, všade kde sa doteraz vybudovala nová cesta majú

prospech tí občania, ktorý tam žijú, tadiaľ chodia a využívajú ju všetci je to len na prospech a rozvoj

našej obci. Možno sa spýtate prečo sa nedokončí cesta do Kuricov. Na danú cestu s podnetu

vedúceho zamestnanca Štátnych lesov v Žarnovici bola daná žiadosť o možnosti poskytnutia dotácie

na uvedenú cestu. Žiadosť je na Štátnych lesom Banská Bystrica, ktorý majú rozhodnúť o pridelení -

nepridelení ako aj výške dotácie v r. 2019. Preto by bolo nerozumné nevyužiť túto možnosť a počkať.

Poslanci OZ môžu pri schval'ovaní rozpočtu a pridelení finančných prostriedkov, konkrétne určiť na čo

majú byť použité a nie len všeobecne na cesty. Ako starosta tejto obce vždy musím ja rozhodnúť a

zvážiť čo sa bude alebo nebude robiť. Je veľmi ťažké rozhodnúť, keď som ešte nič neurobil

a poslanci sa listom vyhrážajú zneužitím právomoci verejného činiteľa a iné. Niektorí občania

a poslanci by boli radi, keby som nerobil nič a mohli poukazovať že starosta nemá záujem nič robiť.

Veď si urobte názor. Asi pre rokom som dostal ponuku na vybudovanie detského ihriska z Nórskych

fondov so 100% financovaním. Poslanci OZ to neodsúhlasili s odôvodnením, že to nie je potrebné

nakoľko vobci je málo detí a keby sa to aj urobilo prečo na Čiernych Zemiach a nie na hornej

Pitelovej alebo opačne. Smutné rozhodnutie, ktoré si vypočula aj občianka malého dieťaťa

z horného konca obce. Podobne to bolo aj pri rozhodovaní vybudovania kamerového systému ktorý

mal byť rozmiestnený v cintoríne a po autobusových zastávkach v obci dotované 90% z fondov EU. Aj

keď to potom po opätovnom predložení poslanci schváli bolo to už neskoro. A ako to bolo z bývalou

škôlkou ? Poslanci nesúhlasili s prerobením škôlky na sociálne zariadenie, nesúhlasili škôlku predať

nesúhlasili dať škôlku do nájmu, mali výhrady s prestavaním škôlky na bytový dom, kde investor

následne o realizácie odstúpil. Tvrdenie poslancov k vybudovaniu cesty ku krížu, že daná cesta neslúži

frekventovanej doprave a nikto tam nebýva je slušne povedané hlúposť. Touto cestou prejde za deň

viac áut, ľudi a pol'nohospodárskych strojov v porovnaní s niektorými cestami v obci. A ako vyzerá

spolupráca poslanci starosta. Starosta môže nakladať s finančnými prostriedkami mimo schváleného

rozpočtu do výšky 500.-€. Nad tento limit mi musia schváliť financie poslanci. Zvážte čo sa dá za 500.-

€., vybudovať, opraviť. Na druhej strane poslankyňa Fábiková vybavila účelové dotácie na výmenu

autobusovej zastávky ČZ vo výške 9 900.-€., so spoluúčasťou obce 10%. Výborná vec súhlasím s tým.

Ale nie je OZ schválená spoluúčasť vo výške 990.-€. ani predložený návrh na zmenu rozpočtu

rozpočtovým opatrením. Po upozornení poslankyne bola odpoveď, že to sa dá s poslancami vybaviť

a dodatočne schváliť. V poriadku súhlasím aj s tým, ale keby som to urobil ja, tak mi vytknú, že som

porušil Zásady hospodárenia a nakladania s majetkom obce a budú opäť písať, aby mi znepríjemnili

prácu na úrade. A sú tu aj iné aktivity, ktoré realizujem na podnet poslancov bez zabezpečenia

finančných prostriedkov nad 500.-€., ktoré som chcel realizovať už ja v minulosti. Všetko by bolo

v poriadku keby poslanci niesli trestnú zodpovednosť za svoje rozhodnutia, ale v zákone o obecnom

zriadení to nie je ošetrené. Starosta obce nesie zodpovednosť za všetko, čo sa urobilo aj čo sa

neurobilo. Je príjemné keď počujem od poslanca, že si hlboko váži moju prácu, ktorú vykonávam.

Škoda len, že tomu neverím, lebo keby to myslel úprimne nemal by som 12 rokov základný plat

s nulovým ohodnotením, pričom jeden poslanec sa vyjadril, že najprv mám niečo dokázať, potom

bude hodnotenie. Nie všetci poslanci sa správajú rovnako sú medzi nimi aj takí, ktorí majú rozum aj

srdce na správnom mieste, nedajú sa ovplyvniť a rozhodujú zdravým sedliackym rozumom. Tým patri

moja vďaka. Nikdy som sa ja nedal ovplyvniť názorom s ktorým som nesúhlasil a veci som sa snažil

vždy dokončiť tak, aby bol spokojný v prvom rade občan. Aj cesty ktoré chcem opraviť tento rok



robím pre občanov tejto obce nie pre Jana Kubíka. Na účte obce máme teraz 143 OOO.-€.,88 OOO.-€.,

je v rozpočte určených na opravu ciest . 56000.-€., nám zostane. Ročn~ obci zostane zo štátu

s podielových daní po odrátaní výdavkov, voda, osvetlenie, mzdy atď. 40 až 50 tisíc eur, ktoré môžu

poslanci použiť podl'a zváženia, buď na opravu ciest, vodu, modernizáciu osvetlenia. Je nerozumné

držať financie na účte a neinvestovať ich na zvel'adenie majetku obce. Vypracovaný je projekt na

opravu cesty do Záhorcov v sume s DPH 16 800.-€., cesta Žiakoje kút v sume s DPH 11 570.-€., môže

sa dokončiť cesta do Kuricov, ak by sa nedostali peniaze zo Štátnych lesov SR. V roku 2019 treba

vypracovať projekt na opravu cesty na Doline, kde do konca roka 2020 Stredoslovenská vodárenská

spoločnosť, by mala zrealizovať napojenie na Pohronský vodovod a po tom, by bolo potrebné

vykonať aj opravu cesty. A mne idú poslanci vykladať o nehospodárnom nakladaní s majetkom obce.

Ročne obec hospodári zo 160 OOO.-€. Pozrite si na stránke Ministerstva financií hodnotenie

hospodárenia našej obce s nulovým zadlžením na občana s porovnaní Ladomerská Vieska, ktorá je

počtom obyvatel'ov na rovnakej úrovni a hospodári s 500 až 600 OOO.-€.,ročne a akú majú zadlženosť

na občana. Kde však panuje nejednota, nesúdržnosť a závisť sa opravdu pracovať nedá

a v konečnom dôsledku si to všetko odnesú občania našej obce. Ja mám tiež len jedno zdravie, preto

zvažujem či má význam a zmysel, aby som opäť kandidoval na post starostu obce. Na druhej strane

som rád, že som tejto obci mohol pomôcť. Kto si to váži ďakujem, kto nie čas ukáže pravdu či som

konal správne alebo nie.

S pozdravom Váš starosta.


